
Informacje z zebrania Komisji Zakładowej NSZZ "Solidarność" SGGW 

w dniu 18 grudnia 2012r. 

 

  W trakcie zebrania Komisja omówiła następujące sprawy: 

1. Nagrody dla pracowników SGGW nie będących nauczycielami akademickimi. 

Zgodnie z ustaleniami Prezydium z dnia 4 grudnia 2012r pismo do JM Rektora  w sprawie   

jawności  nagród przyznawanych pracownikom tej grupy przygotował Jacek Bujko.  

Ustalono, że po skonsultowaniu treści z wnioskodawcą problemu pismo zostanie 

skierowane do JMRektora. 

 2. Informacja Przewodniczącej o posiedzeniu Senackiej Komisji ds. Statutu i Struktury. 

Przewodnicząca przypomniała  krótko przebieg  posiedzenia Komisji w  części dotyczącej 

zmian w prawnym usytuowaniu NZOZ w SGGW. Komisja opiniowała projekty uchwał 

Senatu odwołujących  wcześniejsze decyzje Senatu dotyczące NZOZ (odwołanie powołania 

NZOZ i Regulamin NZOZ). Dokument precyzujący nowe zasady funkcjonowania tej 

jednostki przeczytał zebranym Przewodniczący Komisji prof. dr hab. Marian Binek. 

Członkowie  Komisji nie  otrzymali  wcześniej tego pisma. Wobec takiemu postępowania  

Maria Wesołowska poprosiła o udostepnienie pisma, argumentując, że po jedynie 

wysłuchaniu nie wszystkie szczegóły nowych ustaleń są jasne. Na kilka pytań odpowiedział  

Kanclerz a Przewodniczący obiecał udostępnić pismo. 

Przewodnicząca zapoznała zebranych  członków  Komisji Zakładowej z wymianą 

korespondencji w tej sprawie. Oto treść, listu jaki  skierowała  w tej sprawie do prof. Marian 

Binka i Członków  Senackiej Komisji  ds. Statutu i Struktury.   

Szanowny Panie Przewodniczący, 

uprzejmie proszę o wyjaśnienie zaistniałej sytuacji. 

Na posiedzeniu Komisji ds. Struktury w obecności Członków Komisji dostałam  

pozytywną odpowiedź na moja prośbę o udostępnienie mi dokumentu, który Pan  

Przewodniczący był łaskaw nam odczytać przed głosowaniem nad wnioskiem o  

zaopiniowanie przez Komisję Uchwały Senatu w sprawie uchylenia uchwał  

dotyczących NZOZ SGGW. 

Prosiłam o kopię na miejscu. 

P. Eliza Dąbrowska zapewniła mnie, że ze względu na brak czasu w tej chwili,  

dokument zostanie mi przesłany jeszcze tego samego dnia pocztą  

elektroniczną. 

Tymczasem pocztą otrzymałam list następującej treści: 

 

Szanowna Pani, 

w związku z dzisiejszym posiedzeniem Komisji ds. Statutu i Struktury z 

przykrością zawiadamiam, iż dokument, o który Pani prosiła, jest notatką 

roboczą Przewodniczącego Komisji i jako taka  nie może zostać przesłana 

innym osobom. 

z wyrazami szacunku 

Eliza Dąbrowska 

A oto odpowiedz  Pana Przewodniczącego: 

 

Szanowna Pani Doktor, 

Podtrzymuję, że na Pani prośbę o przekazanie dokumentu, o którym mowa w  piśmie 

odpowiedziałem, że raczej nie mam nic przeciwko temu, a nie że przekażę. Ponieważ nie ja 

sporządzałem wspomniany dokument ale Biuro Kanclerza, dlatego zwróciliśmy się z 

zapytaniem do Władz Szkoły, czy możemy to pismo upowszechniać. Odpowiedź Pani zna z 

pisma Pani Elizy Dąbrowskiej. Potwierdza Pani, że przed głosowaniem odczytałem 



dokument, co nie potwierdza Pani sugestii, że została Pani, czy też członkowie Komisji 

potraktowani nierzetelnie. 

Pozostaję z należnym poważaniem, 

prof. Marian Binek 

 

3. Relacja ze spotkania z Inspektorem Państwowej Inspekcji Pracy. 

W związku  z wnioskiem Komisji  Zakładowej NSZZ "Solidarność"  skierowanym  do  

Okręgowego Inspektoratu Pracy w sprawie – bezprawnie naszym zdaniem - zmian 

wprowadzonych w regulaminie ZFŚS SGGW,  wprowadzonych  przez pracodawcę, w 

siedzibie Związku pojawił się Inspektor PIP. Odpowiedzi na pytania zadawane przez 

Inspektora udzielała Maria Wesołowska. W potkaniu uczestniczyli również Jacek Bujko i 

Maria Kupczyk.  

Przy okazji kontroli dotyczącej ZFŚS Inspektor zainteresował się sytuacją prawną 

zatrudnionego w Ośrodku Szkoleniowo-Wypoczynkowym w Kirach młodocianego 

pracownika. 

Inspektor poinformował nas również, że systematyczne nie reagowanie pracodawcy na  

prośby związku może być traktowane jako utrudnianie  pracy związku  zawodowego i  można 

zwrócić  się  z tym do Prokuratury. 

Przewodnicząca przypomniała  kierowane  do  JMRektora SGGW pisma dotyczące jawności 

wynagrodzeń.  

 

4. Przewodnicząca złożyła relację z posiedzenia Senatu SGGW w dniu 17 grudnia br. Miedzy 

innymi: JMRektor poinformował, że u ubiegłym roku niewielu pracowników wykupiło zniżki 

na kolej. Argumentował, że Szkoła ponosi z tego tytułu straty i w tym roku nie przewiduje 

wykupienia zniżek. M. Wesołowska zauważyła, że straty nie są być może tak duże, gdy 

uwzględni się, że są wówczas tańsze delegacje służbowe. 

JMRektor poinformował Senat, że zgodnie z Zarządzeniem Nr 83 chciałby część rezerw 

ZFŚS wykorzystać na dofinansowanie tzw. obiektów socjalnych np. remonty w Kirach i w 

Kocieszynie.  Skierował do związków zawodowych projekt wykorzystania  środków  ZFŚS  

w roku 2013, w którym pojawiła się pozycja dofinansowanie obiektów  socjalnych  w 

wysokości  1 000 000 PLN.  Związek  Nauczycielstwa  Polskiego  zaakceptował propozycję. 

NSZZ "Solidarność" nie wyraził zgody i zwrócił się o pomoc do Państwowej Inspekcji Pracy. 

W związku z tym na Uczelni pojawił się Inspektor PIP.  

Na zarzuty Pana  Rektora odpowiedziała Przewodnicząca stwierdzając, że wobec próby 

siłowego (bez stosownych negocjacji) narzucenia Regulaminu ZFŚS zwróciliśmy się o pomoc 

do PIP. Jeśli zaś chodzi o preliminarz wydatków to  trudno jest  określić  rezerwy Funduszu,  

gdyż nie znamy jeszcze rozliczenia roku poprzedniego w którym zostały o około 20% 

zwiększone świadczenia. Ponadto – jak jesteśmy przekonani na podstawie Ustawy O ZFŚS – 

ośrodek w Kirach nie jest domem wypoczynkowym, a dom w Kociszewie nie funkcjonuje. 

Przewodnicząca zaproponowała Komisji Zakładowej, by przygotować pismo z 

argumentami uzasadniającymi brak zgody  NSZZ "Solidarność"  na dofinansowanie  

obiektów SGGW inaczej niż przez dofinansowanie pobytu wypoczynkowego konkretnych 

pracowników SGGW w wysokości zależnej od ich sytuacji finansowej i życiowej i skierować 

je do Członków Senatu. Przy dwóch głosach wstrzymujących Członkowie Komisji  

Zakładowej  zaakceptowali  propozycję. 

Ustalono również, że jeżeli Państwowa Inspekcja Pracy uzna, że zgoda jednego nie 

reprezentatywnego związku zawodowego (ZNP) nie wystarczy do zmian Regulaminu ZFŚS 

Zarządzeniem Rektora Nr 83 i tym samym Regulamin pozostanie bez zmian, spawę uznajemy 

za zamkniętą. 

 O godz 16.00  w świątecznym nastroju rozpoczęło się WIGILIJNE SPOTKANIE. 



 Do Siedziby Komisji przybył z życzeniami świątecznymi JM Rektor -prof. dr hab. Alojzy 

Szymański.       Panu Rektorowi towarzyszyli : 

                          Pani mgr Anna Żuchowska, Sekretarz Rektora, Kierownik Biura Rektora. 

                          Pan prof. dr hab. Wiesław Bielawski, Prorektor ds. Rozwoju 

                         Pan prof. dr hab. Jan Niemiec, Prorektor ds. Nauki 

                         Pan prof. dr hab. Bogdan Klepacki, Prorektor ds. Dydaktyki 

                         Pan prof. dr hab. Marek Szyndel, Prorektor ds. Współpracy Międzynarodowej     

                          Pan dr  Władysław W. Skarżyński                                                       

 

Informację opracowały:  

Maria Kupczyk, Maria Wesołowska  


